
 DOBRÝ DEN KUKLENY,  

                                      …………… ze školy, která dává smysl.     
31. 1. 2024 – 1. 7. 2024         

Hradecký_magistrát 
nepovažoval za nutné po 
šesti letech vypsat konkurz 
na ředitele kuklenských 
škol. Po bilančním 
pohovoru mě na příštích 
šest let potvrdil ve funkci 
na druhé funkční období.  

Když se ohlédnu za prvním 
obdobím, jsem rád, že hlavní cíl se podařilo naplnit. Naše školy již technicky nezaostávají a většina 
nefunkčních „artefaktů“ z 20. století je odstraněna. 

Pro druhého funkčního období bude mým hlavním cílem dobudovat klima školy podporující vzdělávání a 
výchovu. 

Když se ohlédnu za proběhlým půl rokem a nepočítám můj první „rozkoukávací“ školní rok. Byl to půl rok 
normálního provozu (bez covidu, bez řešení důsledků války na Ukrajině, bez řešení „systémových“ kroků 
MŠMT). Byl to půlrok, kdy jsme si mohli potvrdit naše předpokládané silné stránky, a naopak pojmenovat 
oblasti, kde lze naši laťku posunout ještě o kousek výše. 

OBLAST VZDĚLÁNÍ 

Krůček po krůčku budujeme strukturu „Školy, která dává smysl…“.  

V nové informatice diskutujeme témata, která zařadit, aby byla co nejvíce poplatná potřebám doby. Řešili 
jsme propojení mezi konceptem DIGI v MŠ a nástupem bloku nové informatiky ve 4. třídě. Kolega Lukáš 
Kapitán vypracoval a společně s vyučujícími realizoval tematické dny pro 1., 2. a 3. třídu s náplní IT. 
Pokračujeme v projektu Škola pro udržitelný život (ŠUŽ). Jeho cílem je podpora místního zakotvení a u nás i 
žákovské vzdělávání.  8. B paní učitelky Hany Zaplatílkové vyhotovila 7 tabulí s charakteristikou osobností, po 
kterých jsou pojmenovány ulice Kuklen a Plačic (v létě se chystáme instalovat na domy, ploty…). Připravila 
s žáky tematický den o fairtradu pro 4. třídu. V příštím školním roce jejich „fairtrade“ na I. stupni představí 
jedna z letošních 7. tříd. A v rámci projektu ŠUŽ 7. A pana učitele Michala Herinka – sesbírá podklady pro 
dalších 7 naučných tabulí a nachystá tematický den s tématem finanční gramotnosti.  

Tým kolegy Vojtěcha Jedličky pro rozvoj nadaných a talentovaných žáků (paní učitelka Zdena Cestrová a paní 
asistentka Kateřina Marečková) pokračoval ve vedení kroužků na I. a II. stupni. V červnu rozdával ceny prvním 
vítězům celoroční aktivity - LOOK (Logická olympiáda Kuklen) a uvedl v život vypichované hodiny matematiky 
pro dva nadané chlapce.  

Gratulujeme k úspěchu našim žákům. Slečna Adéla Šimková postoupila do krajského kola olympiády, 
soutěžilo se v jazyce mateřském. Její spolužák Daniel Hlavatý poměřoval své znalosti v regionálním kole 
dějepisné olympiády. Do Brna na celorepublikové finále atletiky družstev s kolegyní Jitkou Huškovou a Šárkou 
Hápovou odjeli kluci z 6. a 7. třídy: A. Dvořáček, L. Balcar, V. Hlavatý, H. Sitta, F. Jeřábek, K. Halíř, K. Paulis, J. 
Šalda a V. Zachata. Drobná zranění jim nedovolila dosáhnout stejného bodového zisku jako při vítězství 
v regionu = mohli se jim na krcích houpat medaile z republiky.  

Všem zmiňovaným ještě jednou moc gratulujeme.  

Naši absolventi po přijímacích zkouškách míří na střední školy. Pět z nich se po prázdninách chystá studovat 
na šestiletých gymnáziích. Na ta čtyřletá míří 11 žáků a žákyň 9. tříd. 22členný tým bude pokračovat na 
odborných středních školách a 17 žáků a žákyň se rozhodlo dále se vzdělávat na odborných učilištích. 



V proběhlém půlroce se vzdělávali i vyučující. „Sborovna“ absolvovala teorii tandemové výuky, kterou ověřila 
během třech výjezdů do vybraných republikových škol. Tento koncept výuky považujeme za úžasný. Jen jsme 
v očekávání, zda nám na něj od září kolegové z MŠMT nechají peníze. Proto na začátku školního roku  
nasazujeme tandem jen u začínajících kolegů a v matematice. Do budoucna bychom rádi spojili tento 
koncept s konceptem badatelské výuky. Správnost myšlenky ověříme v příštím školním roce. 

Druhým výraznějším vzdělávacím blokem byl kurz kolegiální podpory. Pomocí něho jsme se připravovali na 
projekt MŠMT (uvádějící učitel), který začal běžet od 1. 1. 2024. Proškolenými jsou pan učitel Vojtěch 
Jedlička, Jan Moudrý a paní učitelky Petra Roflíková a Anna Przechowská.   

PERSONÁLNÍ OBLAST 

 V MŠ Plačice se loučíme s dlouholetou vedoucí učitelkou paní Ivanou Kohoutovou, její pozici obsadí paní 
učitelka z MŠ Markova Romana Kyselová. Místo učitelky v MŠ Markova zaplní naše dlouholetá 
spolupracovnice, paní Lenka Antalová. Po krácení úvazků nás opouští paní uklízečka Lucie Bezděková.  

 Na základní škole končí dvě nestorky kuklenského vzdělávání paní Dagmar Otčenášková a paní učitelka 
Romana Hýblová. Po domluveném roce pouštíme do „velkého světa“ paní učitelku a asistentku Lucii 
Ondrovou. Ze zdravotních důvodů u nás končí paní asistentka Jitka Píchová. Kolega Růžička pracoval za 
kolegyni Petru Cejnarovou, po jejím příchodu z MD a se s ním loučíme. Náš tým bude rozšířen o paní učitelku 
Martinu Penzešovou (I. stupeň), o paní učitelku Dominiku Lučanovou (Př, CH, Fy) a paní asistentku Svitlanu 
Bodnar. Všem nastupujícím přeji, aby se jim u nás dařilo a všem odcházejícím děkuji za práci pro kuklenské 
školy.  

MATERIÁLNÍ VYBAVENÍ 

Ještě dlouho v této kapitole nepůjde vydechnout, ale opět jsme se o kousek posunuli dále. Probíhá 

rekonstrukce podlahy v historické tělocvičně. Rekonstrukce se dočkávají povrchy venkovního areálu. Malou 

PC učebnu přebudováváme na učebnu cizích jazyků a virtuální reality. Z doplňkové činnosti pozvolna 

financujeme přestavbu prostor bývalé sauny na GYM sál. Z hudebny zmizí prvorepublikový stupínek. Drobně 

poupravujeme některé třídy a kabinety.    

AKCE A PROJEKTY 

V projektu: provázející učitel (vedení studentů pedagogických fakult) v letošním školním roce pracovali p. uč. 

Hana Zaplatílková, Petr Hochman a Petra Roflíková. První dva jmenovaní budou v projektu pokračovat i 

v příštím školním roce. 

Paní učitelka Šárka Hápová vyvezla část žáků 9. tříd na vodácký kurz. Vltava je tou řekou, kterou každoročně 

splouváme. 

S podporou dotačního titulu Královéhradeckého kraje budeme dále posouvat problematiku nadaných žáků 
a vybavenost dílen. 

Škola díky žákovskému parlamentu nebo díky kolegyním Věře Slavíčkové, Lucii Šilhábelové a Karolíně 
Jiránkové, případně díky TU z I. stupně (p. uč. Ladislavě Záňové, Martině Karasové, Haně Jizbové, Zdence 
Štěpové a Anně Przechowské) realizovala: Barevné dny, koncert ke Dni Matek, aprílový týden, koncert 
muzikantů, Sportovní den, Dětský den ve škole i v MŠ.  

Žáci 9. tříd nás pozvali na program ke svému rozloučení. 

Na škole proběhl 4. ročník Burzy minerálů, fosílií a šperků, na 5. ročník 21. 6. 2025 Vás srdečně zveme, stejně 
jako na 4. ročník Zahradní slavnosti 21. 9. 2024, kterou pořádáme společně s KMS Kukleny (odhalena bude 
pamětní deska Bohumilu Kubištovi). Do kalendáře si lze poznamenat i datum další společné akce - 
Kuklenského plesu pro dospělé a Maškarního plesu pro děti –  zapsaným dnem bude sobota 8. 3. 2025. 
                                                                                                  
                                                                                                   Za tým pracovníků kuklenských škol - Martin Hušek. 


